
Warszawa, dnia 15 marca 2013 r. 
 
Minister Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego 
Bogdan Zdrojewski 
 
Szanowny Panie Ministrze, 
 
Odpowiadając na pismo z dnia 13 lutego 2013 r. nr DWIM/206/13 dotyczące 
konsultacji w sprawie wdrożenia dyrektywy 2004/48/WE (egzekwowanie praw 
własności intelektualnej) pragnę poinformować, że stowarzyszenie Federacja 
Konsumentów na obecnym etapie prac legislacyjnym nie zajmuje stanowiska, z 
zastrzeżeniami poczynionymi poniżej. 
 
Zdaniem Federacji Konsumentów obecnie funkcjonujący system ochrony praw 
własności intelektualnej w sposób społecznie wystarczający zabezpiecza 
interesy właścicieli tych praw, pozwalając konsumentom na stosowne korzystanie 
np. z utworów. Modyfikacja systemu ochrony nie powinna zmierzać w kierunku 
przyznawania rzeczonym właścicielom nadmiernych uprawnień do kontroli poczynań 
konsumentów w obszarze korzystania z utworów czy licencji. Nadmierne i 
nieproporcjonalne (do skali naruszeń praw własności intelektualnej) środki 
ochrony będą rażąco godzić w system, który społecznie jest akceptowalny. 
Ewentualne wpływanie na społeczne zachowania prowadzące do naruszeń praw 
własności intelektualnej należy realizować za pomocą edukacji oraz innych 
środków, które nie prowadzą do ingerencji w prywatność konsumenta. 
 
Jednocześnie Federacja Konsumentów deklaruje zainteresowanie dalszym procesem 
legislacyjnym, wobec czego uprzejmie proszę o przesyłanie ewentualnych 
materiałów (także do konsultacji) dotyczących wdrożenia dyrektywy 2004/48/WE. 
 
Z wyrazami szacunku, 
 
Kamil Pluskwa-Dąbrowski - Prezes 
Federacja Konsumentów 

 


